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Rapport fra EPSUs styremøte 19.‐20. april 2016 

Møtet ble holdt i fagforeningshuset i Brussel (første dag) og på Hotel Crowne Plaza (andre dag). 

Isolde Kunkel‐Weber ledet møtet. 

Viktige saker som EPSU har jobbet med siden forrige møte. 

EPSUs generalsekretær, Jan Willem Goudrian, gikk gjennom de viktigste sakene EPSU har jobbet med 

siden forrige styremøte; 

 Rettferdige skatter 

 Tilgang til helsetjenester for alle 

 Handelsavtalene CETA, TTIP og TISA 

 Migrasjon/flyktninger 

Prosedyre for valg av ny president i EPSU. 

Annelie Nordström går som kjent av som EPSUs president når hun går av som ordförande for 

Kommunal i starten av juni. Det er et arbeid i gang for å finne fram til en ny president for EPSU og ser 

da i første omgang på de fire visepresidentene. Av disse ble det fremmet forslag på to under møtet i 

Brussel. Den tysktalende valgkretsen foreslo Isolde Kunkel‐Weber fra Ver.di og de franske og belgiske 

medlemsforbundene foreslo Francoise Geng fra CGT Santé i Frankrike. Det vil nå bli arbeidet for å 

forsøke å komme fram til et forslag som alle kan støtte til EPSUs styremøte 8.‐9. november 2016. 

Uansett hvem som blir valgt vil det da bli en «ledig» plass som visepresident. Fra NOFS’ side ga vi 

uttrykk for at det vil være en fordel om også den nye visepresidenten kan velges på møtet i 

november. Dette var resten av styret enig i. Denne plassen vil NOFS forsøke å finne fram til en felles 

kandidat for. Vedtektene sier at det skal være like mange kvinner som menn blant visepresidentene 

og kandidaten skal følgelig være en kvinne. Fristen for nominering til denne visepresidentplassen er 

8. september 2016. 

Framtidig arbeid i sentral‐ og østeuropa. 

I framtiden er det planen å legge mer vekt på arbeidet med organisering og vekst for organisasjonene 

i dette området. Dette er en innretting av arbeidet som NOFS støtter. Det skal også foretas en 

vurdering av «kontorstrukturen» i området i samarbeid med de valgkretsene som omfattes og PSI. 

Konkrete forslag vil sekretariatet komme tilbake til. 

Den sosiale dimensjonen i EU. 

Esther Lynch fra EFS innledet og la vekt på Kommisjonens initiativ på området. Initiativet inneholder 

en omfattende åpen høring som skal gå gjennom hele 2016. EFS ber medlemsorganisasjonene å 

vente med å sende inn sine høringssvar til høsten. Strategien er å se hvilken retning diskusjonene tar 

før man bestemmer seg for hva fagbevegelsen skal fokusere mest på i sine bemerkninger. 

Kommisjonen har skissert tre hovedområder som de vil ha høringer om («Dedicated hearings»); 

 Like muligheter og tilgang til arbeidsmarkedet (Mai måned) 

 Rettferdige arbeidsforhold (Juni) 

 Adekvat og bærekraftig sosial beskyttelse (September) 

 Saken vil komme opp igjen på EPSUs neste styremøte i starten på november. 
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Handelsavtaler. 

Penny Clarke redegjorde for utviklingen og det arbeidet EPSU har gjort de seneste månedene. EPSU 

har besluttet å drive en kampanje mot å godkjenne CETA og begrunner dette med at det ikke er gjort 

noen klare unntak for offentlige tjenester i avtalen. Avtalen inneholder heller ingen forbedringer når 

det gjelder beskyttelse for arbeidstakerne. Kun referanser til ILO‐konvensjoner. 

PSI‐kongressen. 

PSIs generalsekretær, Rosa Pavanelli, redegjorde for arbeidet med forberedelsene til PSIs kongress 

som holdes i Geneve i månedskiftet oktober/november 2017. Møtesordningskomiteen skal ha sitt 

første møte i starten på september for å starte diskusjonene om det nye handlingsprogrammet (HP). 

Sekretariatet jobber med et første utkast til HP som man ønsker skal bli mer handlingsrettet og 

konkret. Dette søker man å oppnå gjennom å ikke ha med større analyser og situasjonsbeskrivelser. 

Tanken er å ha to hovedpillarer, nemlig «Faglige rettigheter og Offentlige tjenester». Fra Nordens 

side ga vi uttrykk for at vi støtter denne innfallsvinkelen og ga uttrykk for at arbeidet med faglige 

rettigheter må omfatte langt mer enn bare forsvar for streikeretten. Samtidig ønsker vi å ha med et 

fordelingsperspektiv og et perspektiv om organisering og rekruttering. 

Av hensyn til tidsfristene for Kongressen vil PSIs styremøte neste år holdes noe tidligere enn i år. Det 

må holdes innen 30 april, som er 6 måneder før Kongressen starter. 

Endringer i NOFS 

Jarkko Eloranta, som leder NOFS, kunne på ledergruppens møte i Brussel opplyse at han er foreslått 

som ny leder av LO i Finland. De har sin kongress i juni, med valg den 7. juni. Dersom Jarkko blir valgt 

må NOFS velge ny leder og ny representant til PSIs styrekomite. Ledergruppen vil diskutere 

spørsmålet på sitt møte i Geneve 18. mai. 

 


